	В настоящей статье приведены результаты измерений параметров длиннофокусных (f/D=0.7) антенн SUPRAL СТВ-0.55 (со стальным оцинкованным и алюминиевым рефлекторами) и СТВ-1.1 (с алюминиевым рефлектором) производства ОАО "АлМет", выполненных ЗАО "Апекс" в безэховой камере АО "Радиофизика".
 Измерения всех антенн проводились с облучателем, "отрезанным" от одного из представленных на российском рынке конвертеров-моноблоков (рис.1).
Безэховая камера АО "Радиофизика" имеет длину трассы 76 м. Для антенны d0.55 м Кu-диапазона условие дальней зоны (R>2D2/l) выполняется для R>20 м, что позволяет обычным способом измерить диаграмму направленности (ДН). Для антенны d1.1 м Кu-диапазона условие дальней зоны (R>2D2/l) выполняется для R>90 м. 
Это означает, что ДН, измеренные на расстоянии 76 м, будут отличаться от ДН антенны в дальней зоне. Поэтому для более точного определения ДН в дальней зоне использовалась методика восстановления ДН по измерениям в зоне Френеля, которая предполагает измерение амплитудных и фазовых ДН в главном и в нескольких боковых сечениях. Измерения проводились с использованием антенного измерительного стенда на основе комплекса НР 301В фирмы Agilent Technology.

	This article presents the results of long-focal length (f/D=0.7) parameters measurement of SUPRAL СТВ-0.55 antennas (with steel zinc-coated and aluminic reflectors) and CTB-1.1 antennas (with aluminic reflectors) produced by unlimited liability company (OAO) “ALMET”. These measurements were performed in the anechoic box of “Radio physics” corporation by limited liability company “Apex”. 
The measurement of all the antennas was performed with the help of feeding antenna that was “cut off “of one of converters-monoblocks that is presented in Russia market (see pic.1).

 The length of track of Anechoic box by “Radio physics” corporation is 76 meters.  The criterion of far region (R>2D2/l) for d0.55 antenna and Q-range is met for R>20m and it allows to measure the directional diagram (DD) in a usual way. The criterion of far region(R>2D2/l) for d1.1 antenna and Q-range is met for R>90m.

It means that DD’s that are measured within 76 meters length will differ from antenna DD in far region. Therefore for the sake of more accurate measurement of DD in far region the method of DD recovering in Fresnel region was applied. This method is supposed to perform amplitude and phase DD measurement in the principal profile and in some side profiles. Measurements were performed by means of antenna measuring bench based on НР 301В complex of Agilent Technology firm.
  


